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Vsoučasnosti sepozemeknachází vpatové sitauci. Správcepozemekznepřístupnil, neboťnebylo v jeho silách zajistit čistotua
bezpečí (shlukují se zdeapozemekznečišťují především lidébezdomovaaosobydrogově závislé). Tato situaceaktuálně znemožňuje
využití pozemkuproveřejnéúčely.HlavníměstoPrahavšaknesouhlasí s uzavřenímparkuapožadujeposprávci, abybyl pozemek
přístupnýaudržovaný.

Úkolemnašehoateliérubylonajít anavrhnout řešení přetrvávajícíhoproblémusvidinou toho, žedojdek revitalizaci prostoru, kterádo
nějpřivedeživot. Zároveňbymělnávrhobsahovat i způsobfinancování údržbypozemku.

úvod



V územním plánu je pozemku určeno využití jako park/
historický park, což přináší omezení v typu staveb, které
mohoubýtna tomtopozemku realizovány.

Pozemek je lukrativní lokalitou z hlediska dopravní
dostupnosti. Nachází se vedle koncové stanice metra
Zličín (linka B) a u autobusového nádraží Zličín, okdud
jezdí spoje do okolních městských částí a satelitní
zástavbyPrahy.

V bezprostředním okolí se také nachází obchodní a
zábavní centrumMetropole Zličín a Globus Praha-Zličín,
ke kterému lze přes pozemek dojít. Dále je zde několik
stravovacích zařízení (např. KFC Globus Praha-Zličín),
která seovšemvyznačují negativními recenzemi.

Spozemkemzoboustran sousedíparkovištěP+R.
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Jakbyste okolí nejraději trávil/ačas?

Myslíte si,že je v okolí autobusového nádraží Zličín
vytvořen dostatečně příjemný prostor pro čekání?

Trávíte volný čas raději aktivně, nebo odpočinkem?

Covám v okolí chybí?

12,4%návštěva výstav

12,2%cvičiště pro psy

15,5%rozhledna

6,4%tančírna

19,3%lanové centrum

23,8%venkovní lezeckástěna

26,5%dětské hřiště

34,3%komunitní zahrada

skatepark 14%

32,6%letní kino

34,3%zimní outdoorové kluziště

58,6%kavárna

Ne 93,2%

Ano 6,8%

Aktivně 56,6%

Odpočinkem
43,4%

57,3%kavárna

48%outdoorové sportoviště

36,8%restaurační zařízení

1,7%park

30,6%prostor pro konání koncertů/akcí

analýza
Vrámci analytickéčásti jsmeprovedli průzkumpřesonlineanketunakomunitní stránceobyvatel Zličína, ve kteréhlasovalopřes350
respondentů. Zde jsoupromůjnávrh stěžejní výsledky.



Vokolí chybí veřejněpřístupnýprostorna relaxaci, kulturní vyžití a sport. Z těchtopotřebbych rádvycházel. Jelikož jezdímnaBMXa
mámdo tétokomunitypřímýnáhled,myslímsi, ženavrhnoutdo tohotoprostoru skateparkovéprvky je atraktivní a zároveň (pokud
budemísto zajímavé)můžepřilákat spoustumladých lidí, kteřímají kroměBMXaSkatuvevelké většině i zájemoumění, hlavněhudbu.
Protobypřekážkymohlyposkytnout kroměsportovníhovyžití i vyžití kulturní - částby sloužila jako stageprokoncertynebo jiná
vystoupení. Tímtodojdekunikátnímupropojení prostorupro sport a kulturu.

Prostornesousedípřímos žádnouobytnouzástavbou- je tu tedyneustálemírnýhluk, ale zároveňbyhluk, kterýby z tohotoprostoru
vycházel, nikohonerušil. Proto je tentoprostor vhodnýprovytvořenímístaprokulturní setkávání, pořádání koncertůapodobných
akcí.

Ke sportování je samozřejměvýhodnémít se i kdeobčerstvit aprotobych rádvyužil dopravní kontejnery, které jsoukdispozici a
přeměnil jenabistro/kavárnu, kdeby si člověkmohl koupit něcokpití, neboby si zdemaminkymohly sednout aukafe klábosit,
zatímco jejichmalé ratolesti na koloběžkáchpadají podkola staršímsportovnímkolegům.Spojenímněkolika kontejnerůbymohl
vzniknout zajímavýobjekt, kterýbydodalmístudalší charakter. Tytokontejnerybydálemohly sloužit kuskladnění věcí potřebnýchk
údržbě skateparku, bistranebohudební aparatury.

koncept



Jedinýprojekt, spojující koncertní stage/prostředí sprostředímskateparku, jeRedbull - SkateNashStages. Jednalo seo jednorázový
projektnapodporunezávislýchhudebních stages vNashvillu. Byly vnichvybudovány rampyanásledně se zdeodehrávaloněkolik
vystoupení spojených se skatováním.

Spojenímístapro skate,BMXadalší freestylové sporty. s hudebnímvenuemipřĳde jako skvělýnápad, neboť k sobě tytodva světy
neodmyslitelněpatří.

inspirace





Pokud by mělo dřevo sloužit jako povrch pro ježdění a zároveň přežít
zacházení opilých lidí na koncertě, myslím si, že by neobstálo.
Rozumnější podle mě je postavit skateparkové prvky z betonu a využít
dřevěné prvky např. na místech, které by byly vyhrazené pro sezení.
Kombinacehladkéhobetonuadřeva jenavíc velmipěkná.

Co se týče lité pryže, přĳde mi to jako zajímavý materiál, který se dá
rozmanitě tvarovat a zároveň jeměkký, tedy bezpečnější než beton.Na
druhou stranu by ale nemohl sloužit pro ježdění na skatu a koloběžce,
pouze pro BMX (kvůli velikosti koleček, které se zaboří do měkkého
materiálu). Možná by se pryž dala využít jen na určitou část parku, ale
mámpocit, žeby tomohlopakbýtmocpřekombinované.

Beton se zde jeví jako logická varianta, vzhledemk jeho výše zmíněným
vlastnostem.Probléms tím, ženebudepohodlnýna sezení sedávyřešit
buďto instalací např. dřevěných sedátek na určitá místa, nebo
vymezením míst na sezení mimo betonovou plochu (Tím by se i
zamezilo střetu sportujících/relaxujících lidí).

BETON
+Širokémožnosti tvarování
+Dlouhá životnost
+Téměř žádnánutnostúdržby
+Odolnost
+Vkombinaci se zelení vypadádobře
-Tvrdost (na sezení nepohodlný)
-Náročná recyklace

LITÁPRYŽ
+Měkký, příjemnýpovrch
+Cenověpodobnábetonu
+Širokémožnosti tvarování
-Omezení skateboardu, koloběžek
-Celkověnevhodnépro jízdu

DŘEVO
+Jednoducháde/montáž
+Příjemnéna sezení
-Velmiomezená tvarovatelnost
-Nutnost častéúdržbypři tomtodruhupoužívání
-Cena (!)

skatepark
materiálová rešerše



Sohledemnaneekologičnost těžbymateriálů, výrobybetonua snižujícímsemnožstvímpřírodních zdrojů jsemzačal hledat
ekologičtější alternativubetonu.Narazil jsemna relativněmladou technologii výrobybetonu, která semomentálněpoužíváuž i pro
výstavbudomůapod.

Čeští betonáři z firmyERC-TECHvyvinuli ve spolupráci seSkanska “Rebetong” -beton, vekterémsemístokamenivapoužívádrcená
stavební suť. Zapojuje suťdocirkulární ekonomiky - využití primárníhomateriálu jakodruhotné suroviny. Pomocí nanopříměsí je tento
materiál svými vlastnostmi srovnatelný s konvenčnímbetonem.

Promojepotřebymipřĳde smysluplnévyužít tentomateriál, protože skateparknevyžaduje skvělé statickévlastnosti betonu, sníží se
tímekologickýdopadstavby, sníží senákladynamateriál a navícmá rebetongzajímavou texturu, takže tobude ještě vypadat
originálně.

Výhodyuváděnévýrobcem:
• Nižší nákladynamateriál adopravu
• Úsporapřírodních zdrojů
• Snížení skládkování stavební suti
• Snížení uhlíkové stopy
• Podpora získání kreditů za recyklovanýobsahvmateriálech (LEED/BREEAM)

skatepark
materiálová rešerše



Beton se standartně lĳe v relativně tenkévrstvě (cca 10cm)přímonapovrch (hlínu/štěrk/písek). Tvarypřekážek se tvoří kari sítí a
následně jsouohraničenébedněním. Takto sevytvoří kompletněcelý skatepark anásledně sepočástechnalĳebeton.Povrchbetonu
jepakvyhlazenaby senaněmdalodobře jezdit.

Pronaše zadání je ale toto řešení nevyhovující z několikadůvodů.Prvním je ten, žepři vylévání vznikají obyčejněvelképlochybetonu
do jistémíry spojené spovrchem, cožbymohlobýt v rozporu súzemnímplánem.Druhýdůvod jenutnostpříjezdu těžké techniky,
hlavněmíchačky, což sena tomtopozemkunedá realizovat.

modulární systém

Moje řešení tedy spočívá ve vytvoření modulárního systému
pro skatepark, ze kterého se díky tomu stane "skládačka".
Složená bude z 5 typů prefa monolitických předepnutých
betonových panelů, které jsou dimenzované tak, aby nebyl
probléms jejichpřepravoua instalací.

Díky tomuto řešení získá skatepark velmi charakterický tvar a
spíše než jako betonová placka působí jako zelený park s
decentními betonovými cestami, které s okolní zelení esteticky
fungují a navzájemse respektují.

Maximální rozměry jednotlivých prvků jsou 6x2,5m. Pokud
budeme počítat s tloušťkou betonu 10cm, bude jeden díl vážit
méně než tunu, což znamená, že není zapotřebí velké nákladní
autoani jeřábna transport a instalaci panelůna svojemísto.

ploché prefa prvky

radiusový prefa prvek

skatepark
konstrukční řešení



vchod

obytná buňka

plocha z lité pryže

LEGENDA

Skatepark:Obecné:

Kavárna:

Hřiště:

lodní kontejner

lodní kontejner

lavička
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pěší komunikace
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ploché prefa prvky

radiusový prefa prvek

bank

A-frame

pyramid

10m
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Vchod zmetra Vchod z BUS nádraží

Vchod z obchodní zóńy



Kavárna je centrálním bodem celého mého návrhu.
Spojuje prostor skateparku a komunikace vedoucí od
metra a autobusového nádraží, čímž vytváří unikátní
místo pro relaxaci , sportovní i kulturní vyžití. Kavárna je
tvořena čtyřmi lodními kontejnery o délce 12 m a dvěma
stavebními kontejnery o délce 6m.

Rozmístění kontejnerů a dispozice kavárny je přímo
určená klíčovými body na tomto pozemku. Na jedné
straně se nachází výstup z metra a autobusu, takže se
půdorys přízemního podlaží "rozevírá" právě tímto
směrem a nabízí pohled do celé kavárny skrze
prosklenou fasádu a zároveň láká návštěvníky venkovní
zahrádkou, která se stupňovitě zvedá směrem ke vstupu
do kavárny. Na druhé straně se nachází skatepark a
jeviště, takže se půdorys 2.NP "rozevírá" právě tímto
směrem. Na tomto podlaží se nachází terasa, která je
částečně krytá a je z ní výhled na celý park, včetně jeviště
a dětského hřiště.

Kavárna je průchozí a okna na čelní straně se dají otevřít,
čímž jemožné propojit interiér se zahrádkou.

kavárna
koncept a tvar
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Celý prostor skateparku je navržený jako místo pro konání
kulturních akcí, zejména koncertů. "Plošinka" (v půdoryse se
jedná o betonovou plochu na okraji skateparku, sousedící s
červeným kontejnerem) slouží jako jeviště, přistavěný
kontejner pak jako technické zázemí. Směrem od jevištěje
mírně stoupající terén po vzoru Řeckých amfiteátrů, což
poskytuje dostatečný výhled na jeviště v celém prostoru
parku.

Kavárna, jejíž terasa je navržena tak, aby mohla také sloužit
jako hlediště, je umístěna na terénním valu, který se na
pozemku nachází a který tvoří přirozenou hranici mezi
klidným prostředím v jihozápadní části pozemku a rušným
prostředím skateparku. Zároveň je ale kavárna propojena
oklikou (původní komunikací) s dětským hřištěm, takže
rodiče s dětmi mají možnost se ruchu ve skateparku zcela
vyhnout.








